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Szakmunkásképzés 

Kielégítő körülmények, 
elmaradt fejlesztések 

A megyei NEB észrevételei 
nincsenek tisztában a szak-
munkásképzési alap rendel-
tetésével sem. Remélhetőleg 
ők is tanulmányozzák majd 
a munkaügyi és a pénzügy-
miniszter január elsejétől 

A munkásutánpótlás nevelése alapvető tényezője nép-
gazdaságunk további fejlődésének. Minthogy az ipar és a 
mezőgazdaság igényeit egyelőre csak részben sikerül kielé-
gíteni. mindent meg kell tenni annak érdekében, hogy a 
szakmunkástanulónak jelentkezett fiatalok ne változtassák 
meg szándékukat. Érthető tehát, hogy a népi ellenőröket is 
érdekli: miként látják el feladatukat a szakmunkásképző érvényes közös rendeletét 
intézetek, a gyakorlati képzést adó vállalatok és a tanácsok. gz 
.4 Csongrád megyei NEB novemberben fejezte be azt a . 
vizsgálatot, amely a megyei tanács vb terv-, munkaügyi és 
művelődésügyi osztályára, hét szakmunkásképző intézete, Múlt évi munkájá t össze-
19 vállalatra, illetve szövetkezetre és a pályaválasztási inté- gezte a Szeged városi és 
zetre terjedt ki. A tapasztalatokat — az előre elkészített je- járási NEB tegnapi ülésén. 
len'és figyelembevételével — tegnap, szerdán összegezték -A testület megállapította, 
a népi ellenőrök. hogy a tervezett feladatokon 

túl a párt- és tanácsi vezetés 
Tavalyelőttől feladata a Nem elég finom és kevés az kérésére a lakosság bejelen-

megyei tanácsnak a szak- ebed, nem megfelelő a föl- tése alapján is jelentős szá-
munkásképzők költségveté- szolgálás. A hiányos szakér^ mu vizsgálatot végeztek. Ta-
•sének megtervezése. Noha telem miatt a nyersanyag- valy a NEB megbízásából 
elképzelésnek nem voltak normákat sem mindig alkal- 157 népi ellenőr vett részt a 
híjján azok, akiknek a. fej- mázzák helyesen. vizsgálatokban. Közöttük 
lesztéseket kell irányítani, A gyakorlati képzést végző emelkedett a fiatalok és a 
jelentős lemaradás mutatko- vállalatok közül 66-nál tevé- nők aránya. Nemegyszer elő-
zött a negyedik ötéves terv k'enykedik üzemi pályává- fordul t hogy a népi ellenőr 
végén. Uj tantermekből, elő- las/.tási felelős. Általában tevékenységét a munkahely 
adókból a tervezettnek! csu- szárnyaszegetten, minthogy is elismerte és jutalmazta. 
pán 43 százalékát, a tanmű- n e m kapnak megfelelő tá- . 
helyeknek felét építették mogatást a tanácstól és a A N E B javaslatait és fel-
föl. Így a pénzügyi terv tel- szakminisztériumoktól. El- h l v a s a i t a vizsgált egységek, 
jesítése alig haladja meg az lenőrzésük sem kielégítő, felügyeleti szervek vala-
ötven százalékot. Sajnos, a Nyilvánvaló, hogy nérnelyi- m p n n y i esetben elfogadták 
mostani tervidőszakra áthú- kük aktivitásával is ba j van. ^őt. előfordult, hogv az érde-
"ódott feladatok megoldásé- Legtöbb cégnéi a gyakorlati k e l t vállalatok, intézményéi? 
ban nem lehetünk biztosak, k'épzés javítására " költhető y e zetői beszámoltak, milye" 
ismerve az építési igénye- pénzből korszerű gépeket intézkedésekét tettek a hié-
ket, illetve lehetőségeket. A vásároltak, régieket fölújí- nyosságok felszámolására 
megyei tanács által irányi- tottak. javították a körül- A z utóvizsgálatoknál azon-
tott 13 intézet közül hat rnényeket, bővítették a tan- b a n ° i y a n esettel is talál-
rendelkezik tornateremmel, műhelyeket. Néhol viszont k o z t a k , amikor a NEB segi-
ugyanannyi diákotthonnal. a z alföldi porcelángyár- szándékú javaslatát csal; 
Az igazsághoz hozzátartozik, ban, a szegedi Gelkánál és k i s részben, formálisan va-
hogy a művelődési osztály a MAV szentesi vontatási l ó s í t o U á k m e S -
tervszerúen ellenőrzi: a költ- főnökségen — nem ismerik A testület végül is több 
segvetesnek megfelelo-e a a fejlesztésre használható határozatot hozott munká-
penzugyi gazdálkodas. Ennek forrásokat. Több vállalatnál jának javítására. 
hatására lényeges javulás 
tapasztalható 1975-től. 

A megyei tanács osztályai 
sok információt szerezhetnek 
be a pályaválasztási intézet-
től, amely 114 általános, 25 
középiskolával és 13 szak-
munkásképzővel tart kapcso-
latot. Az intézet tájékoztatja 
a tanulókat és a szülőket, 
pályaalkalmassági vizsgá-
latokat végez, tanácsokat ad. 
Fe'adafa lenne még az is-
kolák, a képző intézetek és 
a vállalatok együttműködé-
sének megszervezése, ezt 
azonban eddig még nem si-
került elérni. Egyáltalán el-
mondható, hogy a jelentős 
költséggel fönntartott intéz-
mény egyelőre csak részben 
tölti be szerepét 

A szakmunkásképzők leg-
többje elegendő tanterem-
mel rendelkezik, kivétel a 
szegedi 624-es, a 640-es tex-
tilipari és a makói iskola. 
Túlzsúfoltság tapasztalható, 
ennek megfelelően két mű-
szakban oktatnak a 600-as 
és a 624-es intézetben. Előb-
biben még a tanműhelyek-
ben is egész nap dolgoznak. 
Néhány iskolában gyakran 
az ebédre is alig jut idő, 
no meg nem is mindenkinek 
van kedve bent étkezni. Az 
ösztöndíjazás módosításával 
jó lenne elérni, hogy min-
den tanuló számára kötelező 
legyen a közös ebéd. Egyéb-
ként a megkérdezett fiatalok 
egyötöde rossznak, negyven 
százaléka ehetőnek és elég-
nek érzi az ebédet, a töb-
biek pedig megfelelő ízűnek, 
de kevésnek'. A Csongrád 
megyei Vendéglátó Vállalat 
általában elfogadhatóan old-
ja meg feladatát, gyakran 
panaszkodnak viszont az Al-
földi Vendéglátó Vállalatra. 

Zija Nurijev 
Szegeden 

Látogatás az új szalámigyárban 
A magyar kormány meg-

nivasára hazánkban tartóz-
Kodc szovjet kormánykül-
döttség, élén Zija Nurijen-
vei, a Szovjetunió Miniszter-
lattdcsanak elnökhelyettesé-
vel tegnap, szerdán délelőtt 
Szegedre latogatott, és meg-
tekintette az ú j szalámigyá-
rat. A delegáció tagjai kö-
zött volt L. I. Hitron, a 
Leiorusz SZSZK Miniszter-
tanácsának elnökhelyettese, 
valamint a küldöttség több 
szakértője. Elkísérte a ven-
dégeket Szegedre Soós Gá-
bor, mezőgazdasági és élel-
miszeripari minisztériumi ál-
lamtitkár valamint a mi-
niaz.énum több vezetője. A 
Csoi.grád megyei Állatfor-
gajrii és Húsipari Vállalat 
Központjában dr. Piros 
László igazgató fogadta és 
üdvözölte a küldöttség tag-
jait, valamint a látogatáson 
tészt vevő dr. Komócsin Mi-
hályt az MSZMP Csongrád 
meg, ei bizottságának első 
t tkárat és Szabó Berényt, 
az Adatforgalmi és Húsipari 
Tröszt vezérigazgató-helyet- a é k i ó d 6 t t 

A szovjet vendégek megtekintik az ú j szalámigyárat 

teséL 
A szegedi vállalat ígazga-

a kisegítő és ház- produktumát, ebben az esz-
táji gazdaságokban a sertes- tendőten már több mint ezér 
tarias, s kedvezőtlenül je- vagon Fick szalámit készí-

tója tájékoztatta a dslegá- lem.tezett a szokásos cikli- tenek öregeden. A modern 
ctó tagjait a kollektíva mun- kubság az állattenyésztésben, feldől Bozc üzemben 58o va-
kájáról, az elmúlt, években ^ húsipari vállalatok célki- fíon húskészítményt, fölvá-
v cgrenajfott fejlesztésekről. tűze*>e az, hogy ezt a hul- gottat gyártanak, valamint 
Elmondta többek között, J a n i z a s t a lehetp legkisebb 150 vagon száraz kolbászt is 
hogy a megyei vállalat tel- nter t tkure „kiegyenesítsék", készítenek. A megyei hús-
jes vertikumot alkot, kézben s t abnizai ják a tenyésztők ipari laLala t így évenként 2 
tar t ja a felvásárlást es a anyagi érdekeltségét. A cél milliárd 750 millió forint é r -
tei meiest Az utóbbi Időben érüeKeben fölemelték a ser- tékü husáruval járul hozzá 
tevckenységuk egyik jelentós felvásárlási árát, bizton-
mozzanata volt a termelők- tógos takarmányellátást ga-
kel való szoros kapcsolat r a r i fá inak , és szerződéssel 
megteremtése. Ismert okok n y u g l a t j a k meg a tenyésztő-
in att tavaly ev elején mer- k u a p o n t o s és gyors átvé-

telre. 

Á posfa idei tervei 
2,6 milliárd forint a hírközlés 

és a postaszolgálat javítására 
A hírközlési igények nö-

vekedése egyre nagyobb fel-
adatok elé állítja a postát, 
amely egyelőre mennyiség-
ben igyekszik kielégíteni a 

képességét A helyközi tele- ciálpolitikai tervének végre-
fonforgalom bővítésére, ja- hajtására. Az összegből 230 
vitására Budapest—Győr kö- millió forintot fordítanak 
zött 2700 csatornás átvitel- munkavédelemre, több mint 
technikai berendezést he- 300 millió forintot a dolgo-

követelményeket, s emellett lyeznek üzembe. Szekszárd— zók szociális ellátásának ja-
törekszik szolgáltatásai mi- Hőgyész—Dombóvár, vala-
nőségének javítására is. mint Balassagyarmat—Salgó-

A posta 1977. évi terve ta r ján között koaxiális ká-
változatlanul a telefonszoLgá- b e l t építenek. A nemzetközi 
lat fejlesztését, a rádió- és a forgalomban megteremtik a 
televízió-adóhálózat bővíté- távhívó kapcsolatot Cseh-
sét í r ja elő. A klasszikus Szlovákiával. A telefonszol-
postaszolgálatban a levélfor- Sálat „ügye" az egyéni elő-
galom mérsékelt, 30 milliós fizetők névsorának idei meg-
növekedésével számolnak, jelentetése is. 
Várhatóan 3 százalékkal A vezeték nélküli hírköz-
emelkedik a csekk- és az lés legnagyobb eseménye a 
utalványforgalom, a tavalyi solti 2000 kilowattos közép-
szinten marad a csomag- és hullámú adó februári üzem-
táviratforgalom, be helyezése, amely az or-

i xi szág területének 80 százaié-

l a ^ t l r U a t r S u h á z a í k á ~ * * * > « » * 

vitására, 40 millió forintot 
pedig a lakásénítkezés tá-
mogatására. (MTI) 

a ha 'a i ellátáshoz és az ex-
porthoz. 

A SxOvrjet kormányküldött-
ség t&gjci megtekintették az 
ú j sza,aniigyárat, ahol Bálint 
László gyárvezető kalauzolta 

Az elmúlt év őszén már őket. cs mutatta be a szala-
megmutaikoztak az eredmé- nugyártós folyamatait. A 
iiyen: szaporodott a sertés- vendégen nagy érdeklődéssel 
állomány a kisgazdaságok- szemléitek a híres Pick sza-
ba n. A szegedi vállalat pél- lámi készítését. Az egyes 
Jául az ősz folyamán 50 munkafolyamatokat is resa-
ezer da .ab süldőt vásárolt, letc-sea értekeitek. Az előké-
amelyneK felét saját hizlal- szító üzemrészben Nurijev 
da 'b tn neveli tovább a miniszterelnök-helyettes el-
többit t-edig magánosoknak ismerő szavakat jegyzett be 
és termelőszövetkezeteknek a Vörös Csillag nevet viselő 
ndták ki hizlalásra. Az ú j szocialista brigád naplójába, 
üzenv.01 elmondta dr. Piros és gratu.ált a brigádvezető-
László. hogy korszerű fölsze- nek. V ó i ós. Istvánnénak ah-
relésenkei és technológiai el- hez. hogy harmadszor is el-
látottsággal dolgoznak, éven- nyelték a Vállalat Kiváló 
fe 550 ezer darab sertést és BripáJje címet. Az üzemláto-
30 ezer darab szarvasmar- patás után a szovjet kor-
hát vagra tnak le. A szalá- mánykülaöttség elutazott 
migyár pedig megduplázza Szegec'i ŐL 

ból megközelítően 2,6 mil-
liárd forint áll a posta ren-
delkezésére. Az összeg több . , . , . . , , . . . 
mint fe-ét a helyi távbeszélő * 3 S S ^ S ^ 

adó jó minőségű vételét. 
Ezen kívül 15 URH-adó tele-
pítésével javít ják a rádió-

szolgálatra, 20 százalékát a 
postaszolgálatra költik. Bu-
daoesten 49 ezer állomással, 
vidéken mintegy 17 ezer ál-
lomással bővítik a telefon-
főközpontok kapacitását. Vi-
déken ugyancsak a múlt év-
ről húzódott á t a szegedi 
U 160 állomásos Crossbar-
központ átadása. Ezenkívül 
a városban és környékén 
kisebb főközpontokban 2160 
ú j állomást szerelnek fel és 
4100 állomással bővítik Zala-
egerszegen és Nagykanizsán 

foltjainak csökkentésére 12 
átjátszó adót helyeznek 
üzembe. Győr—Kabhegy és 
Budapest—Győr között mik-
rohullámú összeköttetést te-
remtenek. 

A postaszolgálat feltételei-
nek javítására 43 Dostahiva-
tal üzembe helyezését ter-
vezik. Az előfizetői telex-
hálózat mintegy 6000 állo-
másához újabb 400-at kap-
csolnak be. 

Több mint félmilliárd fo-
rintot fordít a posta a szak-

a telefonközpont befogadó- szervezettel egyeztetett szo-

Növekszik az élelmiszer-
ipar termelése 

Szerdán a MÉM-ben dr. Annak ellenére, hogy 
Szilágyi Sándor főosztályve- az élelmiszeripari üze-
zető és élelmiszeripari terve- mek csúcsmunkája idén az 
zők, közgazdászok értekez- átlagosnál nagyobb arány-
letén — amelyen az üzemek ban tolódik át a második 
idei feladatait vitatták meg félévre, az üzemek tervezői 
— elmondotta, hogy 1976-hoz igyekeznek úgy megszervez-
képest idén öt-hat százalék- ni a termelést, hogy egyen-
kal növekszik az élelmiszer- letes legyen a belkereske-
ipari termelés. Valamivel delmi szállítások üteme. Eb-
kisebb mértékben fokozzák ben a tekintetben ugyanis 
az árukibocsátást az üzemek, az elmúlt évben komoly 
mint a mezőgazdasági ter- hiányosságok mutatkoztak, 
melők, akik idén hét-nyolc s ez az ellátás szinvonalat 
százalékkal több termék elő- rontotta. A tervezők arra 
állítását tervezik. Ilymódon törekszenek, hogy az üzemek 
a folyamatos, egyenletes la- ne csak az éves tervet, ha-
kossági ellátást biztosítan' nem a negyedéves, sőt a 
lehet. Kétségtelen viszont, hónapos előirányzatokat is 
hogy az élelmiszeripari üze- folyamatosan teljesítsék, 
mek tői a tervelőirányzat E z é r t a rendelkezésre álló 
teljesítése racionális munka- W í 

* tes feldolgozására az év első szervezést és előrelátó terve- heteiben, hónapjaiban külö-
zést igényel. nősen nagy szükség van. 

Párlkiildötlség 
ulazott 

az NDK-ba 
Aczél György, a Magyar 

Szocialista Munkáspárt Poli-
tikai Bizottsága tagjának ve-
zetésével a Német Szocialis-
ta Egységpárt Központi Bi-
zottságának meghívására 
szerdán pártküldöttség uta-
zott a Német Demokratikus 
Köztársaságba. A küldöttség 
tagjai: Berecz János, a KB 
osztályvezetője, Pozsgay Im-
re kulturális miniszter, Tóth 
Dezső, a KB osztályvezető-
helyettese, Bocz József, a 
Baranya megyei pártbizott-
ság titkára, és Rátkaá Ferenc, 
a KB alosztályvezetője. A 
küldöttséget a Nyugati pá-
lyaudvaron Győri Imre, az 
MSZMP KB titkára búcsúz-
tatta. 


